
IN 
 
Třetí z „hlavních“ předložek časových je in. In používáme hlavně tehdy, když mluvíme o 
delších časových úsecích. Vlastně to tu máme hezky seřazené, at – specifický čas, on – den, 
in – delší časové úseky. 
 
Jak už jsme si řekli, tak in používáme hlavně ve spojení s delšími časovými úseky. Mezi ty pak 
na prvním místě patří měsíce. Tedy můžeme například říci: 

• in April (v dubnu) 
• in May (v květnu) 
• in November (v listopadu) 

 
In také používáme s ročními obdobími, roky a stoletími, opět tu máme pár „kusů“ na ukázku: 

• in summer (v létě) 
• in 2020 (v roce 2020) 
• in the 12th century (ve 12. století) 

 
In dále používáme s některými částmi dne, konkrétně pak mám na mysli: 

• in the morning (ráno) 
• in the afternoon (odpoledne) 
• in the evening (večer) 

 
Naši drahou předložku in také užíváme tehdy, pokud chceme říci, za jak dlouho se něco 
stane. Opět pár příkladů přímo pro vás: 

• in five days (za pět dní) 
• in two weeks (za dva týdny) 
• in sixty years (za šedesát let) 

 
Už se určitě nemůžete dočkat tří závěrečných vět na procvičení, že? Nebojte, ani tentokrát je 
nevynecháme :) 

• They kissed in the morning and later even in the afternoon (Políbili se ráno a pak 
dokonce i odpoledne) 

• In three weeks, we will visit an exhibition about life in the 16th century (Za tři týdny 
navštívíme výstavu o životě v 16. století) 

• I love evenings in autumn, especially in September (Miluji večery na podzim, 
obzvláště v září) 

 
Woo hoo! Tři hlavní spojky časové už máte v malíčku! Great job! :) 
 


